
MEMORANDUM

DATUM 28-10-2019

AAN Leden van de Provinciale Staten

VAN Arne Schaddelee

ONDERWERP Stand van zaken rotonde Donderberg

BIJLAGE Eindrapportage onderzoek rotonde Donderberg N225-N226-Broekhuizerlaan Leersum

Met dit memo informeer ik u over de stand van zaken met betrekking tot de rotonde Donderberg. 

Situatie rotonde Donderberg.

Voorgeschiedenis
In 2011 is besloten om bij de rotonde Donderberg een bypass aan te leggen voor een betere doorstroming van 
het OV richting Station Driebergen-Zeist. Daaropvolgend ontstond er zowel bij de gemeente Utrechtse Heuvelrug 
als bij de omgeving de wens om onder/bij deze rotonde een fietstunnel aan te leggen. Geen van deze 
maatregelen is gerealiseerd, maar door een verhoogde verkeersdruk zijn de problemen wel toegenomen.

Huidige situatie
Sinds het besluit in 2011 is weerstand tegen de maatregel gekomen van de omgeving en gemeente, omdat deze 
een fietstunnel wensten. Dit heeft ertoe geleid dat de maatregelen niet op straat zijn uitgevoerd. Nu 8 jaar later is 
het verkeersbeeld zo gewijzigd dat opnieuw is beoordeeld of de bypass nog wel voldoet of dat er andere 
maatregelen nodig zijn. Hiervoor is door een extern adviesbureau onderzocht of deze bypass nog nuttig is en wat 
de voor- en nadelen van bepaalde vormgevingsvarianten zijn. De uitganspunten van de variantenstudie zijn 
opgesteld in samenwerking met de gemeente Utrechtse Heuvelrug. De gemeente is bij de gehele studie actief 
betrokken geweest en is op de hoogte van de resultaten.
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Deze zomer hebben provincie Utrecht en de gemeenten Utrecht, Bunnik, Zeist, Utrechtse Heuvelrug, Rhenen en 
Veenendaal afgesproken om gezamenlijk de snelfietsroute Utrecht-Veenendaal uit te werken. Het is de 
verwachting dat deze snelfietsroute over de rotonde Donderberg zal gaan.

Uitkomst onderzoek (zie bijlage)
Uit onderzoek blijkt dat de situatie op dit moment niet onveilig is, er zijn gelukkig weinig ongevallen, maar wel als 
onveilig wordt ervaren. De doorstroming van het autoverkeer en openbaar vervoer wordt negatief beïnvloed door 
de rotonde Donderberg. Met een doorkijk naar het jaar 2030 zal rotonde Donderberg een steeds zwaarder 
knelpunt worden.

De bypass zoals ontworpen in 2011 is geen oplossing voor de huidige problematiek. Een bypass kan de huidige 
verkeersdruk niet verwerken en zal met name in de avondspits de wachtrijen niet kunnen oplossen. Daarnaast 
bevat het ontwerp met de bypass een fietsoversteek waarbij fietsers drie oversteken moeten maken en geen 
voorrang meer hebben. De rotonde met bypass is daarmee nadelig voor fietsverkeer.

Uit de variantenstudie zijn drie varianten gekomen (zie blz 60 t/m 62 van de bijlage) die het verkeer zowel nu als 
in 2030 kunnen verwerken:

- Verkeersregelinstallatie met fietsoversteken;
- Verkeersregelinstallatie met fietstunnel;
- Turborotonde met fietstunnel (zoals voorbeeld hier rechts).

Voor een keuze tussen deze varianten is nader onderzoek benodigd, wat 
minimaal een kostenraming en ruimtelijke inpassing moet bevatten. In deze 
fase is nog van geen van de drie varianten een definitief ontwerp opgesteld. 
De voorbeeldillustratie van de turborotonde (rechts) is nog niet de optimale 
vormgeving.

Alle drie de voorgestelde varianten zijn kostbaar, waarbij de varianten met 
een fietstunnel de meest kostbare zijn.

Vervolgprocedure
 De besluitvorming rondom snelfietsroute Utrecht-Veenendaal heeft een grote invloed op de keuzes die 

gemaakt kunnen worden op kruispunt Donderberg. Daarom wacht ik met de besluitvorming over de 
toekomstige vormgeving van de rotonde Donderberg tot dat de besluitvorming over het tracé van 
snelfietsroute Utrecht-Veenendaal verder gevorderd is. Dit is uiterlijk in het eerste kwartaal van 2021

 De rotonde is volgens de destijds vigerende ontwerprichtlijnen ontworpen en voldoet daarmee in principe 
aan de richtlijnen. De onveiligheid die nu ervaren wordt op rotonde Donderberg, wordt voor een gedeelte 
veroorzaakt door de inrichting, omdat niet voor elke bestuurder duidelijk is dat fietsers mogen oversteken 
in beide rijrichtingen. Daarom heb ik besloten om zo spoedig mogelijk de markering en de bebording aan 
te passen en te optimaliseren met als doel de verkeersveiligheid te verbeteren. Samen met de omgeving 
en de gemeente verkennen we ook nog andere quick wins.


